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PROTOKÓŁ  Nr XX/2012 
 

XX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 września 2012 roku. 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 15    
 
XX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
  
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XX sesji. Na stan  15 radnych 
w sesji uczestniczy 13  radnych. 
 
Nieobecny radny Piotr Bajerowski; 
                  radny Artur Orłowski. 
                   

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski  - Wójt Gminy 
2. Pani Małgorzata Kubic  - Sekretarz Gminy 
3. Pani  Małgorzata Zdunek  - Skarbnik Gminy 
4. Pan Adam Mączyński  - Kierownik GOPS w Ryjewie 
5. Pani Daniela Podgórska  - Likwidator Zakładu Budżetowego „Pomezania” 
6. Pan Roman Zbróg   - Dyrektor GOK 
7. Pani Małgorzata Sejka  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
8. Pani Anna Piotrowska  - Nauczyciel Szkoły Podstawowej w Straszewie 
9. Pani Ewa Wesołowska  - Nauczyciel Szkoły Podstawowej w Straszewie 
10.Pan Janusz Ertman  - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 
 

 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie (za-13, przeciw -0, 
wstrzymało się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XIX  sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Ryjewo na stałe okręgi wyborcze oraz 

ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.   
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5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu udzielania stypendiów dla 
najlepszych uczniów i studentów Gminy Ryjewo w celu wspierania edukacji uzdolnionej 
młodzieży, zamieszkałej na terenie Gminy Ryjewo.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/85/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Ryjewo na lata 2012-2024.   

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z poprzedniej XIX  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XIX  sesji z 
dnia 30 sierpnia  2012 r. roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z XIX  sesji 
z dnia 30 sierpnia  2012 r. 
 
Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Ryjewo na stałe okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.   
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic - Sekretarz Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XX/128/12 z dnia 26 września 
2012 roku w sprawie podziału Gminy Ryjewo na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 
granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 4 do protokołu.  

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu udzielania 
stypendiów dla najlepszych uczniów i studentów Gminy Ryjewo w celu wspierania 
edukacji uzdolnionej młodzieży, zamieszkałej na terenie Gminy Ryjewo.  

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic - Sekretarz Gminy.  
 
Przewodniczący Rady: Bardzo dobry zamysł zmiany zapisu oceny z zachowania z wzorowej 
na bardzo dobrą bo w rzeczywistości jest to niewielka różnica a czasem powodowała, że 
uczniowie nie mogli składać wniosku. Miałbym prośbę do wszystkich zarówno radnych jak i 
sołtysów by informowali młodzież o możliwości składania tych wniosków, bo szkoda, żeby 
przepadła im taką możliwość, a jednak zawsze fajnie jest zostać docenionym za wysiłek jaki 
wkładają w naukę.  
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Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XX/129/12 z dnia 26 września 
2012 roku w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu udzielania stypendiów dla najlepszych 
uczniów i studentów Gminy Ryjewo w celu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 
zamieszkałej na terenie Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  

 
Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie.   
 
Przewodniczący Rady: Proszę żeby Przewodniczący Komisji, która rozpatrywała skargę 
przedstawił projekt uchwały i wyjaśnienie.  
 
Radny Andrzej Barcik:  Skarga dotyczy przyznania części świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego oraz zasiłku rodzinnego w postaci bonów z czym nie zgadza się skarżący. Z 
uzyskanych wyjaśnień wiemy, że decyzję taką podjął po otrzymaniu informacji zarówno od 
kuratorów jak i pracowników społecznych o możliwości wykorzystania środków nie zgodnie 
z przeznaczeniem. Po dokładnej weryfikacji wiemy, że w rodzinie tej nadużywany jest 
alkohol, co było głównym powodem dla którego świadczenia te zostały przyznane w formie 
bonów. Skarżący do tej pory nie odebrał bonów o wartości 3 tyś zł, które  z dniem ostatniego 
września zgodnie z przepisami przepadają. Według Komisji decyzja Pana Kierownika GOPS 
–u była jak najbardziej słuszna.  
 
Przewodniczący Rady: Kierownik działa zgodnie z przepisami. Skarżący  miał możliwość 
udziału w dzisiejszym posiedzeniu jednak nie skorzystał z zaproszenia.  
 
 Projekt uchwały odczytał radny Andrzej Barcik.  
 
Pan Adam Mączyński: W projekcie uchwały wystąpił mały błąd dotyczący nazwy 
przyznanego skarżącemu świadczenia, chodzi o świadczenie z tytułu zasiłku alimentacyjnego 
oraz z tytułu zasiłku rodzinnego.  
 
Przewodniczący Rady: Proszę zatem o wprowadzenie tej autopoprawki do uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XX/130/12 z dnia 26 września 
2012 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ryjewie.  Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu..  
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Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XX/131/12 z dnia 26 września 
2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. Uchwała stanowi załącznik Nr 
7 do protokołu.  

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/85/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Ryjewo na lata 2012-2024.   
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XX/132/12 z dnia 26 września 
2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. Uchwała stanowi załącznik Nr 
8 do protokołu.  

Ad. 9 Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 
• 3.09. został przekazany teren pod budowę dróg z yomb w miejscowości Jarzębina. Są to 

drogi robione w programie scalania gruntów. 
• 6.09. zorganizowano spotkanie dla sołtysów  i radnych  dotyczące wprowadzenia w życie 

nowej ustawy śmieciowej.  
• 9.09. w Sadlinkach odbyły się dożynki Powiatowe.  Sołectwu Straszewo dziękuje za 

reprezentowanie gminy w konkurencji wieńców dożynkowych. 
•  od 12-18 września odbyły się zebrania wiejskie. Tematem zebrań był fundusz sołecki i 

jego podział . Mieszkańcom  na zebraniach przedstawiono obowiązki  z wprowadzenia 
znowelizowanej ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. 

• w miesiącu wrześniu zostało zorganizowanych kilka spotkań dotyczących gospodarki 
odpadami w myśl znowelizowanej ustawy obowiązującej od VII 2013 r.  

• 18.09.w miejscowości Rakowiec odbyło się szkolenie z obrony cywilnej pod hasłem 
”Jeździmy  bezpiecznie„. Dla wszystkich uczestników zorganizowano pokaz, jaki może 
być skutek uderzenia pociągu w samochód osobowy.  

• 19.04. odbyły się posiedzenia komisji stałych, które zostały zapoznane z materiałami 
przedstawianymi na dzisiejszej Sesji Rady Gminy. 
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• Zostało również wystosowane pismo dot. wymiany lustra na skrzyżowaniu ul. 
Grunwaldzkiej i Kopernika  oraz zamówiono znaki drogowe na ul. Słowiańskiej  i Krzywa.    

 
Ad. 10 / Ad. 11 Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 

Radny Andrzej Barcik:  Zabrano kosze na śmieci ustawione przy ul. Grunwaldzkiej 
naprzeciw sklepu Creo?  

Pan Józef Gutowski: Kosze są zabrane z uwagi na fakt, iż mieszkańcy podrzucają do nich 
śmieci z gospodarstwa domowych. Są to śmieci mieszane a koszt ich wywozu jest najdroższy.  
Mieszkańcy mają dostęp do pojemników na odpady segregowane.  

Przewodniczący Rady: Ale chodzi o kosze uliczne? 

Pan Józef Gutowski: Tak, dwa kosze uliczne zabrano z uwagi na to, że mieszkańcy nie 
mający podpisanej umowy na wywóz śmieci wyrzucali tak swoje odpady z gospodarstwa 
domowego, a bezpańskie psy, śmieci te rozszarpywały.   

Radna Bernadeta Łukaszewska: Tylko, że teraz śmieci te wyrzucane są w inne miejsca. 

Pan Józef Gutowski: Jeśli Państwo uważają, że kosze te powinny być tam ustawione to tak 
zrobimy. 

Radny Jerzy Paradowski: Co z wypowiedziami umów na wywóz nieczystości, które maja 
podpisane mieszkańcy? 

Pan Sławomir Słupczyński: W umowach, które mają podpisane mieszkańcy z Zakładem 
Budżetowym „Pomezania” występuje jedno miesięczny okres wypowiedzenia. Na dzień 
dzisiejszy cztery podmioty otrzymały informację o likwidacji Zakładu i z pytaniem jakie 
warunki mogą zapewnić mieszkańcom. Firmy te maja siedem dni na dostarczenie nam 
swojego stanowiska. Po uzyskaniu tych informacji przekażemy mieszkańcom wykaz firm z 
jakimi mogą podpisać umowę na okres od stycznia do końca czerwca 2013 r.  Mieszkańcy 
będą mieli dwa i pół miesiąca na zawarcie nowej umowy.  

Radny Jerzy Paradowski: A co z mieszkańcami, którzy nie podpiszą nowej umowy?  

Pan Sławomir Słupczyński: Nie można nikogo zmusić do tego by podpisał umowę na 
wywóz. Od 1 lipca 2013 roku wywóz będzie organizowany przez gminy i wtedy każdy 
obligatoryjnie będzie musiał takie zobowiązanie mieć. Mieszkańcy którzy korzystają z usług 
Zakładu Budżetowego „Pomezania” będą musieli podpisać umowę na okres od 1 stycznia do 
końca czerwca 2013 roku z innym odbiorcą nieczystości, Ci którzy mają umowę z innym 
przedsiębiorcą będą musieli w odpowiednim terminie rozwiązać z nimi umowę gdyż od 1 
lipca 2013 roku wywozem zajmować będzie się gmina.  

Radna Barbara Wolak: Naszym zadaniem jest to by informować konkretnie o konieczności 
posiadania umów. 
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Pan Sławomir Słupczyński: Cały czas trwają rozmowy. Może niestety być tak że w I 
półroczu 2013 roku będzie duży bałagan z wywozem śmieci. 

Przewodniczący Rady: Proponuje zorganizować zebrania mieszkańców w Sołectwach i  
przygotowywać kampanię informacyjną tak, aby mieszkańcy mieli jak największą wiedzę w 
tej sprawie.  

Pan Sławomir Słupczyński: Organizowane były spotkania i nadal są. Eko Inicjatywa 
prowadzi cykl szkoleń dla gmin z powiatu sztumskiego i kwidzyńskiego. Było zorganizowane 
obszerne spotkanie dotyczące wprowadzenia nowej ustawy śmieciowej w Kwidzynie ale z 
naszej gminy było tylko kilku przedstawicieli. 

Przewodniczący Rady: Spotkania takie organizowane są o godz. 10 rano a większość radny 
pracuje i nie ma możliwości w nich uczestniczyć. Gdyby były o godz. 16 to byłoby więcej 
osób biorących w nich udział.   

Radna Barbara Wolak: W szkole odbywa się wiele spotkań więc byłaby okazja 
przedstawienia mieszkańcom wiadomości na ten temat. 

Radny Zbigniew Reducha: Czy kwestie ceny za usługi wywozu nieczystości w przyszłości 
będą w jakiś sposób konsultowane z mieszkańcami? Niektóre gminy rozważają 
przeprowadzenie referendum w sprawie tego jak naliczać  kwoty za odpady. Chodzi 
konkretnie o to czy naliczane będzie według powierzchni mieszkania czy ilości wody? 

Pan Sławomir Słupczyński: W powiecie kwidzyńskim będziemy liczyć koszty według osób 
zamieszkałych w danym gospodarstwie. Każdy mieszkaniec otrzyma deklaracje, którą będzie 
musiał wypełnić a my będziemy je weryfikować. Wiemy, że w związku z tym będzie wiele 
kontrowersji bo są np. studenci, którzy na co dzień mieszkają w akademikach oraz osoby, 
które pracują za granicą, ale będziemy wykorzystywać Sołtysów do tego, by pomagali nam 
weryfikować te informacje.  

Radny Jerzy Luty: Wiem, że Pan Wójt był 14.09. na spotkaniu dotyczącym bezrobocia i 
chciałabym się dowiedzieć  jakie są możliwości zatrudniania bezrobotnych? 

Pan Józef Gutowski: Powiatowa Rada Zatrudnienia już nie działa. Finanse na ten rok są już 
rozdysponowane i trudno powiedzieć co będzie dalej. W Urzędzie Pracy dostępny jest teraz 
projekt 50+.  Urząd Gminy skorzysta jednego pracownika, zatrudnionego w ramach projektu 
na ½ roku. Urzędy Pracy chcą  by później  zatrudnić taką osobę na dodatkowe 3 miesiące, ale 
Urząd Gminy nie ma na to środków. Osoby, które chcą pracować w projekcie 50+ zgłaszają 
się do Urzędu Gminy i zostawiają swoje podania a my gdy zacznie działać program będziemy 
się z tymi osobami kontaktować. Obecnie z Urzędu Pracy zatrudnionych jest 6 osób  na stażu 
i interwencji oraz 9 osób na prace społecznie użyteczne.  W budżecie musimy mieć zawsze 
zabezpieczone środki gdyż nie wiemy czy uda nam się pozyskać osoby na staże czy też prace 
interwencyjne a przy pracach interwencyjnych musimy opłacać pracownikowi ZUS.  

Przewodniczący Rady: Urząd składając zapotrzebowanie o stażystę i tak zdaje sobie sprawę 
z tego, że nie zawsze otrzyma przydział. Wiemy dobrze, że stażysta i tak wielu prac w 
Urzędzie nie wykona, dlatego wydaje się lepsze zatrudnianie nie stażystów lecz pracowników 
publicznych.  
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Radna Barbara Wolak: Nie możemy odmawiać stażystom bo zawsze mogą czegoś się 
nauczyć.  

Radny Jerzy Paradowski: Czy na sesji Rady Powiatu poruszany był temat stanu dróg 
powiatowych na Pułkowice i Olkusz i czy padły jakieś deklaracje w tej sprawie?  

Pan Sławomir Słupczyński: Starostwo zorganizowało spotkanie z Wójtami na którym mowa 
była o przyjętym przez Radę Powiatu planie modernizacji  dróg powiatowych. 
Zaplanowanych jest do remontu 200 km dróg. W przypadku gminy Ryjewo wytypowano po 
dokładnej analizie w której brano pod uwagę natężenie ruchu drogę relacji Trzciano – 
Kwidzyn jednak nie podano konkretnego terminu wykonania remontu. Niestety dróg z gminy 
Ryjewo jest mało z uwagi na fakt, iż są drogami o małym natężeniu ruchu.   

Ad.12. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił Uchwałę Konwentu Narodowego Polski w sprawie 
sprzeciwu budowy elektrowni atomowej. 
 
Przewodniczący Rady odczytał apel matki proszącej o pomoc finansową dla chorego syna 
zaapelował do radnych by jeśli mają taką możliwość przekazali pomoc. Informacje dotyczące 
danych kontaktowych dostępne są w biurze rady.  
 
Ad. 13 Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XX sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

Przewodniczący 
Rady      Gminy 
 

                                                                                                     Kazimierz Zima 


